
                                        

 

NEGOZIAZIO-BILERA SAIL BERRIAREKIN 2020-11-04 

 

 

Atzo asteazkena, azaroak 4, sindikatuok bilera bat egin genuen saileko zuzendaritzarekin. 

LABek eskatuta egin zen deialdia; izan ere, aurkezten zitzaigun zirriborroari egindako alegazio 

bakarrekin, gauza eginda egotea nahi zuen zuzendariak. 

 

Ez da hutsala bilera honetan eztabaidatu dena; izan ere, sailak ebazpena emango du 

funtzionarioak beste organo edo bulego batera ohiz kanpo esleitzeari buruz, eta salbuespen 

gisa, arratsaldeko ordutegian. 

 

Egia da sailak nahitaez bete behar duela ebazpen hori, Madrildik eman baitzaio, baina egia da, 

halaber, topeak jar diezazkioketela, eta Jon Uriarte zuzendaria ez dugu horretarako prest 

ikusi. Izan ere, epaileen independentzia justifikatu du, eta hori ez du inork ukatzen, baina ez 

du sartu nahi izan epailetzak, edo, hobeto esanda, haren zati batek, kolektiboaren aurka 

erabili zuen abusuan. Arratsaldeko ordutegian lan egin behar izan dugu, ez pandemiarekin 

izandako arazoengatik, baizik eta epaile batzuen nahiagatik; izan ere, kontziliazioaren 

argudioa erabiliz, zuzenean tokatzen zitzaiona behartzen zuten ez kontziliatzera, 

magistraturaren kontziliazioaren mesedetan. Klasismoa egoera puruan. 

 

LABek uste du egoerak gerta daitezkeela prozedura jakin batzuen izapidetzean, edo, are, 

salbuespenez, arratsaldeko ordutegian ikustaldiak egiteko premian. Horregatik, herritarrek 

justiziarekin zituzten arazoak atzeratuta ikusi dituztenean jasan ahal izan duten kaltea 

arintzeko, argi utzi dugu behar hori langile boluntarioek bete dezaketela. 

 

Zenbaiten esanetan, arratsaldeko lanaldia lau ordu eta erdiz lan egiteagatik sustatuta dago. 

Egia esan, Bilboko barruti judizialean, epaitegi dekanoko langile guztien artean bi boluntario 

baino ez ziren egon. Ikustaldiak egin zituzten gainerako langileak epaitegiko langileak izan 

ziren, eta horrek epaitegiei eta errekerimendua jaso zuen langileari eragin zien. 

 

LABek figura hori sustatzeko eskatu du, gehiegizko orduen ordez, ikuspegiak ezarritako 

ordutegitik harago luzatzen badira, ordu horiek egunetan hartzeko aukera izan dezaten. Izan 

ere, ordutegi malguaren barruan orduak hilean bertan edo hurrengoan deskontatu ezin 

badituzu bakarrik deskontatu ditzakezu egunetan. 



 

Zuzendariak, azkenik, esan zuen ebazpenaren idazketa egiten saiatuko zirela, egoera horiek 

oso salbuespen gisa bakarrik gerta zitezkeela argitzeko, eta ziurtatu zuen ez dela berriro 

gertatuko aurreko egoera, non egunero arratsaldean epaiketak egiten ziren. 

 

Azken batean, bere ebazpenarekin aurrera jarraitzen du. Zehazki, Bilboko barruti judizialean, 

sorospen taldeko langileak txandako kide izango dira, boluntariorik ez badago 

 

ZULUPen barruko langileen mugikortasunari dagokionez, aurreikusita dago, baina 

salbuespenezkoa izango dela ere ziurtatzen digu. Bilbon, Bulego Judizial Berria oraindik ez dago 

martxan, eta ebazpen honen arabera, funtzionarioak organo batetik bestera bidali ahal izango 

dira, betiere herri barruan eta jurisdikzio-organo beraren barruan. Berriro eskatu dugu hori 

borondatez egiteko. Argi utzi dugu, halaber, figura hori ez dela erabiliko langileak ez 

kontratatzeko edo oro har betetzen ez diren opor-beharrak edo baimenak betetzeko. 

 

GALDE-ESKEETAN HONAKO GAI HAUEK JORRATU DIRA: 

 

BARNE-SUSTAPENA IZAPIDETZEA 

Berretsi dute azaroaren 17an argitaratuko direla BOEn destinoen esleipena. Bi egun barru, 

harremanetan jarriko dira esleituko diren plazetan dauden bitartekoekin, baimen-egunak 

hartu ahal izan ditzaten. Langileen buruaren arabera, ebazpena argitaratu eta hurrengo 

egunetik 20 egunera arte izango dira lanpostuaz jabetzeko epeak barne-sustapeneko 

langileentzat. 

 

BITARTEKOEN POLTSA 

Langileen buruak esan du zertxobait atzeratu dela, baina espero duela abenduaren 1erako 

araudi berria indarrean jartzea, lurraldez aldatzeko, eta gainerako guztietarako, komunikazio 

telematikoak izan ezik. Baremazioaren ondoren poltsa berrantolatzen denean hasiko dira. Ez 

daki kalkulatzen zenbat denbora beharko duen baremazio horrek. 

 

FINKATU BEHARREKO PLAZAK 

42 plaza daude finkatzeke. Bere garaian esan ziguten Eusko Jaurlaritzaren Kontseilura bidali 

zituztela, onar zitzaten. Atzo jakinarazi ziguten BOEn Bilboko Merkataritza Arloko 3. 

Epaitegiaren sorrera argitaratzen denean (7 plaza dagozkio), une horretan bidaliko dituztela 

49 plazak, sortzeko eta, ondoren, LPZ aldatzeko. Ez zuten jakin plaza horien sorreraren 

datarik ematen. 

 

 



AUZITEGIKO MEDIKUAK 

LABek sailari ohartarazi zion kolektibo hori egoera penagarrian dagoela. Izan ere, une 

honetan bi langile daude: bata aldi baterako ezintasun-egoeran dago, eta egoera luzatzea 

aurreikusten da; bestea, berriz, telelanean ari da, baina ez du guardiarik egiten, bereziki 

sentikorrak diren langileak baitira. Horri beste 5 mediku gehitu behar zaizkio COVID bajan 

(positiboak eta negatiboak, edo PCRren zain) eta azken orduko bajan. Azken finean, langile 

horiek ez dute su-etenik, eta etengabe ari dira guardiak egiten. Egoera hori zuzentzeko 

eskatzen dizugu, gutxienez bi mediku berri kontratatuz iraupen luzeko baja eta estali gabeko 

guardia estaltzeko, sortzen diren gorabehera guztiez gain. Halaber, argitu nahi dizugu AMEEko 

buruzagitza-lanpostuak bete dituztela Bilbon, baina ez, ordea, langile horiek buruzagitzan 

sartzean utzi dituzten lanpostuak. Zentzugabekeria da zerbitzu horren egoera; oro har, 

AMEEko langileak arrisku handieneko langileak dira, babestuta egon beharko luketenak, 

baita jasaten duten nekeari dagokionez ere. 

 

PCRREN ZAIN DAUDEN ONDORENGOAK DITUZTEN GURASOENTZAKO BAIMENAK 

Eusko Jaurlaritzak 48 eta 72 ordu bitarteko baimena du lanpostuan ez egotea prebenitzeko 

zerbitzuak emanda, PCR egin arte. Hori ez da irtenbidea, seme edo alaba gehienek gutxienez 

10 egunez egon behar baitute etxean, baina atzo baimen hori Eusko Jaurlaritzako 

funtzionarioei aplikatzen zaien modu berean aplikatzea eskatzen dugu. IV. Akordioa gero eta 

debaluatuagoa dugu; izan ere, lizentziei eta baimenei dagokienez parekatuta egon arren, 

baimen berri bat ateratzen den bakoitzean zuzenean ez zaigu aplikatzen. 

 

LIZENTZIAK ETA BAIMENAK 

Lizentzien eta baimenen negoziazioari berrekin nahi diola ziurtatu du zuzendariak. Dagoeneko 

landuta dagoena kontuan hartuko dela esan zuen eta datorren asterako eskaeren azken 

idazketa eskatu zigun, ondoren 15 egun barru behin betiko bilera bat egiteko gaia ixteko. 

 

MERKATARITZA 3 

LABek zuzendariari galdetu zion ea azkenean Bilboko Merkataritza Arloko 3. Epaitegia Getxon 

kokatuko duten. Jon Uriartek esan zuen oraindik ez zegoela erabakita, baina hori horrela 

izateko aukera asko daudela. LABek uste du Getxoko espazioak Getxoko epaitegientzat 

direla. Gainera, iruditzen zaigu justizia herritarrengandik urruntzen dutela, eta Bizkaiko herritar 

guztiak behartzen dituztela epaitegian gaiak izan ditzaten, herri horretara lekualdatzera. 
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